

#### Contents /本期內容包括:

2015 Annual General Meeting / 2015 年度會員大會 ACCA Rickshaw Competition / ACCA 人力車比賽

Mentorship Program – Visit to Crossroads Foundation / 啟導同行 - 國際十字路會到訪

Ronald McDonald House – Long Service Award / 麥當勞叔叔之家 - 長期服務獎

Spring in Bloom

## **2015 Annual General Meeting**

Over 50 members attended the 2015 annual general meeting in the afternoon of 8 March 2015 in Bernard Charnwut Chan Hall at Rosaryhill School.

Apart from accepting the 2014/15 activities report from the President and the 2014/15 financial report from the Treasurer, an important resolution was unanimously passed – the amendment of the OSA Constitution.



As the school authority has appointed the OSA to elect an Alumni Manager to join the Incorporated Management Committee of Rosaryhill School (Secondary Section), the OSA has to amend its Constitution to set out the rules and regulations of the election of the Alumni Manager.



The 2015/16 Executive Committee was also elected, the officials are:

President: Mr. Edward Ng

Vice President: Mr. Patrick Rozario

Secretary: Ms. Aleydis Chan

Treasurer: Mr. David Chow

Before the annual general meeting, we had a successful wine tasting party. We have to thank Mr. Wilson Kwok, an alumnus and the world's renowned wine specialist, for his time to share interesting facts about grapes, wine, and pairing of food and wine. We also have to thank Mr. Patrick Rozario and Ms. Herlry Wan for sponsoring a total of 30 bottles of Portuguese wine and French wine.

## 2015 年度會員大會

於 2015 年 3 月 8 日下午 3 時,本會在玫瑰崗學校陳智思大禮堂舉行了 2015 年 的會員大會,超過 50 名會員出席。

當天出席的會員除了接納了由會長報告過去一年之活動報告及由司庫所報告之財務報告,還一致通過修改本會章程。

母校之中學部即將成立法團校董會,其中有一席是校友校董。校方已指定由本會推薦一為校友擔當此職位。本會今次修改章程的目的是要確立一套制度透過 選舉來決定那位校友擔任校友校董。



會員大會亦改選了新一屆的執行委員 會成員,他們分別是:

主席: 伍字鍔

副主席:羅柏達

秘書: 陳詠詩

司庫: 周允良

當天本會亦舉辦了一場品酒會,並邀請了世界知名的葡萄酒專家兼校友郭偉信先 生為大家分享關於葡萄、葡萄酒,和酒與食物配對的知識。在此,本會多謝校友-Mr. Patrick Rozario 和 Ms. Herlry Wan 贊助共 30 支來自葡萄牙和法國之佳釀。







### **ACCA Community Day & Rickshaw Competition 2015**

ACCA Community Day was organized by the ACCA Charitable Foundation Limited. OSA supported the event again and raised \$6,000 for three meaningful projects operated by the following organizations:

- 1. Enlighten Hong Kong;
- 2. Harmony House; and
- 3. Jubilee Ministries.

#### **ACCA Community Day 2015** 公益關愛日



In addition, the OSA continued to send our Rosaryhill Love and Care Team to participate in the ACCA Rickshaw Competition. The competition was held at the Chater Road Sunday Pedestrian Precinct in the morning of 18 January 2015.

Being the second fastest team out of 20 teams in the heats, our team entered into the semi-finals with a record of 53.30 seconds. The team performed even better in the semi-final race and finished in 52.72 seconds.

In the championship race, our team had been leading the competitor until the last second, and we lost the champion by merely 0.17 second! Anyway our team has broken our own record and finished in 49.95 seconds. Rosaryhill Love and Care Team, well done!





## ACCA 公益關愛日及人力車比賽 2015

本會再度支持 ACCA 慈善基金會有限公司所籌辦的公益關愛日,並為以下的慈善團體籌得\$6,000 用作支援弱勢社群的項目:

- 1. 香港啟迪會,
- 2. 和諧之家,
- 3. 禧福協會。

另外,本會今年繼續參與 ACCA 人力車比賽,並派出「玫瑰崗 關愛隊」角逐。比賽於 2015 年 1月18日早上在中環遮打道假 日行人專用區舉行。



初賽由 20 隊競逐,最快的 4 隊進入準決賽。「玫瑰崗關愛隊」結果以第二快的成績(53.30 秒)進入準決賽,繼而以 52.72 秒殺入決賽。



在決賽中,「玫瑰崗關愛隊」一直領先至最後一秒,最終以 0.17 秒落敗!繼上年後「玫瑰崗關愛隊」又再奪取亞軍,但今 次是以刷新紀錄的 49.95 秒飲恨。無論如何,「玫瑰崗關愛 隊」幹得好!





# Mentorship Program – Visit to Crossroads Foundation

On 21<sup>st</sup> March 2015 (Saturday), the Mentorship Program organized a visit to Crossroads Foundation, a local based charity organization. Apart from learning more about the organization's various charity works, the Program's mentors and mentees were arranged to participate in a "Struggle for Survival" simulation program, which allowed them to experience how to make money in a poverty environment. The activity was concluded with a meaningful sharing by the participating mentors and mentees.



## 「啟導同行」-國際十字路會到訪

在今年3月21日(星期六),由舊生會和母校合辦的「啟導同行」師友計劃舉行了一次集體活動,到訪位於屯門區的慈善機構一國際十字路會。當天總共有約三十名參加該師友計劃的學生和十多名學長參加是次活動,在國際十字路會除了了解該會的慈善工作外,一眾學生和學長亦參加了一個名為「掙扎求存」的活動,各參加者須要利用漿糊及報紙造成紙袋,並乞求商人收購他們的紙袋。他們必須賺取足夠的金錢來付租金、食物、衛生用品、藥物,甚至教育,否則他們就要向「大鱷」借貸。大會透過這個「遊戲」讓參加者親嘗貧困帶來的絕望。在活動結束後,各參加活動者在分享時均表示在當天的活動中,令他們切身體會到貧困人仕的生活和感受。

#### **Charity work with Ronald McDonald House**

Sick children need more than good medical attention. They need emotional support from their parents, brothers and sisters. Families, in turn, need comfort as they find their day-to-day problems are often compounded. They may have travelled a distance for medical care, and may have to pay expensive accommodation costs. Ronald McDonald House provides a resting-place in lieu of hospital corridors and floors, and is a source of additional strength and stability for families when a child is seriously ill.

#### **Recruitment of Volunteers**

On 24 May 2015 (Sunday), our Charity Team would return to Ronald McDonald House to prepare delicious and nutritional lunch dishes for 23 families living there temporarily. If you are interested in participating in this event, please email to <a href="mailto:activities@rhsosa.org">activities@rhsosa.org</a> before 2 May 2015 (Saturday).



#### **Long Service Award**

On 28 March 2015, OSA's representatives attended the Volunteer Appreciation Day 2014 hosted by Ronald McDonald House Charities. To appreciate our services in the past six years, Ronald McDonald House Charities awarded a Long Service Award to the OSA which was one of the 20 organizations awarded with this award.

We have to thank all the alumni who contributed in this event in the past six years. Without your support, the OSA would not have received this award. Hope you would continue to support our charity events!

#### 麥當勞叔叔之家慈善活動

父母愛護子女之心無微不至,孩子患病要住院,病童當然會恐懼、憂慮和痛苦,他們希望家人時刻陪伴,支持鼓勵。而病童的家人也必然會竭力照顧子女,關懷他們,舒緩他們的情緒;但家長自己何嘗不是一面要承受沉重的心理壓力,一面要應付日常繁瑣事務。麥當勞叔叔之家成立的目的是為患病留院的兒童及其家人提供一個「臨時家園」。當孩子在醫院接受治療期間,可以入住這個舒適的家園,家長既可以享用家居的設施、休憩、煮食,同時又可以與其他病童家人互勉互助,彼此支持。

#### 義工招募

本會之義工隊將於 2015 年 5 月 24 日再度到訪麥當勞叔叔之家為暫居於此的 23 個家庭預備「愛心午餐」。如閣下有興趣參與,請於 5 月 2 日前發電郵至 activities@rhsosa.org 與本會聯絡。

#### 長期服務獎

在 2015 年 3 月 28 日,本會代表出席麥當勞叔叔之家慈善基金所舉行之 2014 義工感謝日,並領取義工長期服務獎。今年共有 20 個機構獲頒此獎。過去六年本會多次為住在麥當勞叔叔之家的家庭預備「愛心午餐」和參與賣獎券籌款,全賴得到校友們的支持。希望在未來的日子,大家繼續參與本會之義工服務。

## Qingyuan Visit – Call for Sponsorship 清遠探訪 - 贊助募集

This year from 30<sup>th</sup> June to 4<sup>th</sup> July, Mr. Eddie Chan, our alumnus and secondary school teacher will join with two other teachers and around twenty students to pay a visit to Qingyuan in Mainland China. It will be the seventh year of Mr. Chan organizing such a meaningful experience tour. The purpose of the tour is to provide an opportunity for our students from Form 1 to Form 3 to experience and learn from the less privileged life, hoping to develop a caring mind and attitude. Apart from that, a number of Form 4 students will take part in organizing this program and this will be a good training for organization and leadership skills' development. As the schools in Qingyuan are limited with resources, the local students seldom have chance to participate in scientific and artistic work. So our RHS students will be preparing activities and sharing their knowledge focusing on scientific and artistic topics with the local students.

Now we are calling for sponsorship in kind or in cash. Apart from the activity expense, stationery is also needed to be sent to the local students. Your support is crucial to our students and teachers!

If you are interested in supporting the event or if you have any inquiry, please email to president@rhsosa.org (Edward Ng).







在今年六月三十日至七月四日母校中學部任教的舊生陳軒泰老師將聯同另外兩名老師帶領一班約二十多位母校的中學生到訪內地清遠作探訪,而今年已是陳老師第七年組織這個有意義的體驗活動了。陳老師組織這活動的目的是為了讓中一至中三的學生有機會離開物質充裕的生活環境,到環境和資源貧困的地方去親身體驗當地學生的生活,從而希望他們培育出關心社會的人生態度。另外,亦可透過協助組織這活動去培訓同行數位中四學生的組織能力和領袖才能。鑑於清遠學校的資源有限,所以當地學生比較少機會參與科學實驗和藝術創作。因此,在探訪活動中,參加這活動的學生將準備以科學和藝術為主題的活動,讓他們跟當地學生分享他們在玫瑰崗學校學到的知識。

現本會為上述的探訪活動募集贊助資金或物資,除了活動開支外,他們將需要如文具等的物資用作送給當地學生。希望各位慷慨解囊,支持各參加學生和老師。

如閣下想支持以上活動或有任何查詢,歡迎電郵至 president@rhsosa.org 跟伍字鍔 (Edward Ng) 聯絡。

# NEWS

## 特別消息:

April 29, 2015

Due to the overwhelming booking we received for the reservation of tables at the retirement dinner of Mr Robert Kwan and Mr Jonathan Kwok, we are glad to announce that the above dinner party is fully booked. Therefore, please be kindly informed that we will not accept any more reservations from now onwards.





本會為關治邦校長和郭健基老師在七月十一日 晚舉辦的退休晚宴,自消息公佈後,多得各位 支持,訂座反應非常熱烈,雖然本會已將圍數 一加再加,但酒樓方面明確向本會表示不能再 加,因此,本會現正式宣布全場爆滿,不再接 受任何訂位,敬請注意。

